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Pustkovecký zpravodaj

bezplatný zpravodaj 
občanů městského obvodu 
Pustkovec PUSTKOVEC

 Sotva začal advent, už hoří na adventním 
věnci téměř všechny čtyři svíčky. Advent, 
z latinského slova adventus – příchod, je ob-
vykle spojován s narozením spasitele. Rozjí-

mání nad spásou dnes většina z nás ponechává 
v kompetenci k tomu povolaných. Ta naše 
povolání nás zase přivádí do vyzdobených 
nákupních center, rušných osvětlených ulic 
a ke světlu vánočních stromů na náměstích. 
Alespoň u nich se však máme možnost poza-
stavit a společně prožít krátkou chvíli klidu 
a existenční radosti. 

Také v Pustkovci před kostelem sv. Cyrila 
a Metoděje již svítí vánoční strom. Jeho slav-
nostní rozsvícení proběhlo v pátek 29. listo-
padu 2019, přesně v 16 hodin za společného 
odpočítávání početného shromáždění občanů 
města. Mnozí si jistě všimli letošní změny, 
nových světelných řetězů, které ozařují strom 
bílým světlem. Rozsvěcování i následný 
ohňostroj mohli vidět diváci České televize 
po celé zemi díky naší iReportérce Barboře 
Škovranové. Vánoční atmosféru zpěvem 
podpořil sbor Muzika žáků ZŠ Josefa Valčíka 
pod vedením Lenky Roupové a Pavly Dědi-
čové. Podával se horký čaj a perníčky a děti 
navštívil svatý Mikuláš s čerty a anděly, od 
něhož všechny přítomné děti dostaly malý 
dáreček. 

Všichni se na okamžik mohli zastavit a vy-
slechnout slova starosty Pustkovce Stanislava 
Pyše a faráře místní římskokatolické farnosti 
Vladimíra Ziffera. Byli bychom rádi, kdyby 
už jednou nastal kolem nás klid a pokoj. 
Kdybychom už konečně večer mohli zapnout 
televizní zprávy bez obav, co zlého se zase ve 
světě přihodilo, co zlého se opět děje a co se 
chystá u nás a na nás. Některé spory, které 
spolu svádíme jsou malicherné a zbytečně 
nám krátí čas pohody a klidného soužití. 
Stačí se zamyslet, nedovolit, aby naše srdce 
zkamenělo. Snažme se dělat třeba jen malá 
gesta, která se možná zdají být nedůležitá, ale 
lidem mohou dávat naději a činí svět lepším 
a krásnějším. -dej-

K ROZSVÍCENÍ VÁNOČNÍHO STROMU  
PŘIŠEL SV. MIKULÁŠ

Redakce přeje všem 
občanům Pustkovce 

příjemné prožití vánočních 
svátků a nadcházející rok 
plný radosti a krásných 

setkání.

K+M+B – 
tříkrálová sbírka 2020

S přáním štěst í , 
zdraví a pokoje budou 
počátkem roku přichá-
zet Tři králové v rámci 
tradiční celorepubliko-
vé veřejné sbírky. Tři 
králové budou přinášet do ostravských 
domácností dary v podobě kalendářů 
a cukru jako poděkování přispěvatelům 
za podporu pro lidí v nouzi, ke kterým 
prostřednictvím poskytovaných sociál-
ních a zdravotních služeb Charity Ostrava 
tato pomoc plyne. Dne 6. ledna 2020 bude 
v době 15–19 hodin na Alšově náměstí 
v Ostravě-Porubě nabízen tříkrálový 
punč a teplý čaj pro všechny kolemjdoucí. 
V Pustkovci budou Tři králové koledovat 
v sobotu 11. ledna 2019 od 9 do 13 hodin. 
 -red-

Dětský sbor Muzika ZŠ J. Valčíka. �

Starosta Pustkovce Stanislav Pyš a farář Vladimír Ziffer. �



2

Činnost zastupitelstva 
a rady městského 
obvodu ve IV. čtvrtletí 
roku 2019
 Zastupitelstvo městského 
obvodu

Zastupitelstvo městského obvodu se 
sešlo na dvou zasedáních. Na 5. zasedání, 
konaném dne 30. 9. 2019, mimo běžné zá-
ležitosti projednalo několik rozpočtových 
opatření a informaci o kontrole samostatné 
působnosti; na 6. zasedání, které se konalo 
dne 16. 12. 2019, se zastupitelstvo mimo 
běžné záležitosti zabývalo rozpočtovými 
opatřeními. Důležitým bodem bylo schvále-
ní rozpočtu na rok 2020 a rozpočtový výhled 
na roky 2021 až 2023.

 Rada městského obvodu 
Rada městského obvodu se sešla na šesti 

schůzích a přijala celkem 57 usnesení. Rada 
projednávala především návrhy materiálů, 
které byly následně předkládány k projed-
návání zastupitelstvu – žádosti právnických 
osob o dotace, požadavky na prodeje po-
zemků, přijetí rozpočtových opatření, pra-
videlné průběžné informace o hospodaření 
a výsledky kontrolní činnosti nadřízených 
orgánů, konkrétně pravidelné roční hodnoce-
ní přiměřenosti a účinnosti systému finanční 
kontroly a dále kontroly přijatých usnesení 
orgánů samosprávy. Jednání rady se dále tý-
kala vlastních rozpočtových opatření, žádostí 
o pronájmy pozemků, žádostí o věcné dary, 
návrhů smluv a dodatků k nim.

V souvislosti s investiční a jinou stavební 
činnosti na území městského obvodu jsou 
radě předkládány žádosti odvětvových odborů 
magistrátu, investorů a stavebníků o vyjádření 
k umístění staveb, o povolení ke vstupu na 
pozemky a o zřízení věcných břemen, žádosti 
k napojení pozemků na veřejné komunikace. 
Rada městského obvodu se také vyjadřuje 
jako účastník správních řízení ke stavebním 
a obdobným činnostem. 

O podrobnostech jednání zastupitel-
stva a rady se lze dozvědět z příslušných 
usneseních, která jsou k dispozici na úřadu 
městského obvodu a na webových stránkách 
www.ostrava-pustkovec.cz. red

INFORMACE 
O ZVONĚNÍ KOSTELA 
sv. Cyrila a Metoděje v Pustkovci.

Každý den, po celý rok: 
6.00 – délka zvonění – 1,5 min

12.00 – délka zvonění – 3 min

18.00 – délka zvonění – 3 min 

Pondělí, středa a pátek: 
16.45 – délka zvonění – 3 min 

Neděle:
7.15 – zvon č. 1 – délka zvonění – 3 min

8.45 – zvony č. 1, 2, 3 – délka zvonění – 3 min

Vzpomínáte na loňský průzkum veřejného 
mínění k výstavbě tramvajové trati Pustkovcem 
na VII. a VIII. obvod Poruby? Jeho zadavatel – 
statutární město Ostrava – z něj z nepocho-
pitelných důvodů vyloučil naše spoluobčany 
starší 75 let. Nad tím se pozastavila i veřejná 
ochránkyně práv Anna Šabatová, která jasné 
stanovisko poslala 16. srpna 2019 přímo pri-
mátorovi Tomáši Macurovi.

V oficiálním dopise mimo jiné uvádí:
„Omezení horní věkové hranice respondentů 

průzkumu považuji za nepřípustné, mají-li být 
výsledky průzkumu pro město klíčovým uka-
zatelem postoje obyvatelstva k projektu nové 
tramvajové trati. Město tímto rozhodnutím 
vzalo občanům starším 75 let možnost vyjádřit 
svůj názor v průzkumu, a tím případně i ovlivnit 
jeho výsledek.

Aktivní občanská společnost napříč gene-
racemi, která se zajímá o projekty, jež mohou 
ovlivnit jejich každodenní život, je zcela jistě 
v zájmu města. Občanská aktivita seniorů je 
důležitou součástí aktivního stárnutí. Podpora 
aktivního stárnutí je v souladu s Národním 
akčním plánem podporujícím pozitivní stárnutí 
a příslušným dotačním programem Moravsko-
slezského kraje.

Diskuse s obyvateli v rámci besed a prezen-
tací považuji za vhodný nástroj, jak obyvatelům 

města představit projekt tramvajové trati a re-
agovat na jejich připomínky a názory. Nemůže 
ale seniorům starším 75 let nahradit možnost 
vyjádřit svůj názor v průzkumu, podle které-
ho město vyhodnocuje postoje obyvatelstva 
k tramvajové trati.“

Závěrem dopisu ombudsmanka Ostravě 
doporučila, aby napříště průzkumy veřej-
ného mínění věkovou hranicí bezdůvodně 
neomezovala. Úplné znění oficiálního dopisu 
veřejné ochránkyně práv primátorovi je zve-
řejněn například na Facebooku Občané pro 
Pustkovec nebo webu protitramvajové petice 
www.porubskavyzva.cz.

Nyní čekáme, jak se statutární město Ostra-
va k celé záležitosti postaví. Co myslíte, uzná 
své pochybení? Za vadný průzkum, kterým 
nelze proklamovat veřejný zájem o tramprojekt, 
město zaplatilo společnosti STEM/MARK 
přesně 564 465 Kč. 

Stále platí, že bude-li město navzdory sku-
tečným přáním a potřebám obyvatel v tram-
projektu pokračovat a předloží přepracovanou 
dokumentaci do řízení EIA, opět napneme 
všechny síly a s pomocí všech rozumných lidí 
bez rozdílu věku podpoříme protitramvajovou 
petici a řekneme důrazné NE.

Barbora Holušová
Občané pro Pustkovec

Nepřípustné! 
Tak zhodnotila průzkum veřejného 
mínění k tramprojektu ombudsmanka

Dne 10. 12. 2019 obdržela redakce Pustko-
veckého zpravodaje rezignaci jednoho ze 
svých členů. Jako předsedkyně redakční 
rady musím vyjádřit své politování nad 
situací, která v současné době v Pust-
kovském zastupitelstvu panuje a odvádí 
dlouholeté členy rady z našich řad.

Vážení čtenáři a příznivci Pustkoveckého 
zpravodaje,
s politováním vám sděluji, že na základě 
vlastního rozhodnutí, po více než deseti letech, 
odstupuji z funkce člena komise redakční rady 
Pustkoveckého zpravodaje.

Důvodem je arogantní přístup jednoho 
z členů komise a některých členů zastupitelstva 
Občané pro Pustkovec a ODS, kteří se agresiv-
ním způsobem snaží prezentovat na stránkách 
periodika své postoje. 

Vadí mi „dvojí metr“, podle kterého na 
jedné straně tito lidé hovoří o smírných řeše-

ních a navrhují neřídit se platnými právními 
předpisy, a na straně druhé, když posílají ke 
zveřejnění své texty, jímž je ve zpravodaji podle 
§ 4a zákona č. 46/2000 Sb. (tiskového zákona) 
pravidelně dáván prostor. Tyto články členové 
strany však vždy uvozují odvoláváním se na 
ustanovení tohoto tiskového zákona a vyhrožují 
neprodleným soudním řízením. 

Na dále tak nebudu do Pustkoveckého 
zpravodaje zasílat informace o činnosti zdejší 
samosprávy – jiní to, jak se zdá, zvládnou lépe. 
Ať vyhrají příští volby – když měli tak „těsný 
výsledek“ (citováno z korespondence strany 
Občané pro Pustkovec. Zisk koalice 58,1 %, 
opozice 41,9 %), tak to třeba vyjde…

Přeji redakční radě klidný život při další 
práci a chtěl bych věřit, že se dá nějak zamezit 
dalšímu rozeštvávání redakční rady Pustkovec-
kého zpravodaje.

Petr Müller
bývalý člen redakční rady Pustkoveckého zpravodaje

Rezignace člena rady 
Pustkoveckého zpravodaje

Počínaje prosincem letošního roku bude 
svoz bioodpadu v Ostravě prováděn jen jednou 
měsíčně. V Pustkovci to bude (v celém obvodu 
kromě ulice Krásnopolské) 6. prosince, 3. ledna, 

31. ledna, 28. února a 27. března, v Krásnopolské 
ulici pak v termínech 4. prosince, 31. prosince, 
29. ledna, 26. února a 25. března. Od dubna 2020 
bude bioodpad opět svážen každý druhý týden.

Zimní svoz bioodpadu v Pustkovci
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V prosinci a dále pak v roce 2020 
zasedá pustkovecké zastupitelstvo 
a činí rozhodnutí, která se přímo tý-
kají každodenního života nás všech. 
Zasedání každého zastupitelstva je 
veřejné. Přijďte se podívat, vyjádřit své 
stanovisko k projednávaným záležitos-
tem nebo se prostě zastupitelů zeptat 
na vše, co vás v rámci dění v našem 
obvodu zajímá.

Pustkovecké zastupitelstvo předsta-
vuje patnáct zastupitelů stran a hnutí, 
které jsme si ve volbách v říjnu 2018 
na čtyři roky zvolili – ODS, KDU-
-ČSL, Občané pro Pustkovec, ČSSD 
a Pustkovec pro život. Poslední dva 
jmenované subjekty mají v zastupitel-
stvu osmičlennou většinu, a díky tomu 
po volbách sestavili ze svých členů 
pětičlennou radu, která ze svého středu 

zvolila starostu. Dva zástupce v radě 
má ČSSD a tři Pustkovec pro život. 
Rada v čele se starostou je ze své čin-
nosti plně odpovědná zastupitelstvu. 
Od toho se očekává, že bude pracovat 
ve prospěch občanů Pustkovce.

Rozhodnutí pustkoveckého zastu-
pitelstva mají zásadní vliv na kvalitu 
našeho života a hodnotu našeho bydle-
ní. Proto je v zájmu všech lidí žijících 
v Pustkovci, aby práci zastupitelstva 
sledovali a vyjadřovali se k projedná-
vaným záležitostem. Na zastupitelstvu 
se tak můžeme dozvědět, jaká usnesení 
rada přijala. Usnesení zastupitelstva 
lze také nalézt na webu Pustkovce – 
www.ostrava-pustkovec.cz/vismo.

Barbora Holušová
Občané pro Pustkovec

Proč je důležité vědět,  
kdy a co dělá pustkovecké 
zastupitelstvo

SLOVO STAROSTy
Blíží se konec roku 2019 a sním také 

nejkrásnější svátky – Vánoce a Nový rok. 
Adventní čas jsme již tradičně společně 
přivítali tradičním rozsvícení vánočního 
stromu. Děti navštívil svatý Mikuláš se 
svou družinou a obdaroval je malými 
dárečky. Rozsvícením stromu začal pro 
nás všechny radostný vánoční čas a bilancování celého roku. 
Dovolím si připomenout jen ty nejdůležitější události, které 
se v Pustkovci v uplynulém roce staly. Jednou z důležitých 
událostí, kterou asi všichni občané zaznamenali, bylo uve-
dení do provozu nové budovy hasičské zbrojnice. Členové 
zásahové jednotky Sboru dobrovolných hasičů se tak po 
123 letech od svého založení dočkali důstojného zázemí. 
Posláním pustkoveckých hasičů je pomoc spoluobčanům 
v neočekávaných situacích, záchraně osob a zabránění větším 
škodám na majetku. Slavnostní přestřižení pásky proběhlo 
v plánovaném termínu dokončení stavby za účasti vedení 
města, včetně primátora města Ostravy, ředitele HZS MSK, 
vedení městského obvodu, vedení SDH Pustkovec a za široké 
účasti veřejnosti Pustkovce. Členové zásahové jednotky tak 
konečně mají kam umístit moderní techniku a nové zázemí 
si plně zaslouží. Dalším projektem, který zasáhl do veřejného 
života obce je projekt revitalizace Pustkoveckého údolí. Zá-
měrem SMO je revitalizovat tuto lokalitu jako místo určené 
k relaxaci a odpočinku občanů všech věkových kategorií. Po 
mnoha jednáních se velkou otázkou v tomto projektu stalo 
kácení dřevin. Konečně po vydání záporného stanoviska 
k revitalizačnímu plánu příslušným úřadem OŽP, v tomto 
případě se jedná o Stavební úřad Pustkovec, byl projekt 
revitalizace VKP Pustkovecké údolí tomuto stavebnímu 
úřadu odebrán. Situace revitalizace stojí teď před problémem, 
o němž bude dále rozhodovat jiný stavební úřad. Největším 
problémem revitalizace je požadavek na obnovu přírodních 
zdrojů vody v této krajině, obnova pustkoveckého potoka 
z dostupných přírodních zdrojů. Dnes drahocenné prameny 
vody jsou totiž v lokalitě Pustkovce ve většině případech 
svedeny do veřejné kanalizace a tvoří deficit v lokalitě, která 
má plnit pustkovecký rybník. O dosavadním průběhu jednání 
a názorech na revitalizaci jste byli informováni v posledních 
číslech zpravodaje, nebudu se k článkům vracet. Nezbývá, než 
si přát, aby nedošlo k nepředvídaným nešťastným událostem. 
Dalším důležitým řešeným projektem uplynulého roku byla 
plánovaná rekonstrukce sportovní haly. Byla vypracovaná 
kompletní projektová dokumentace, ale pro vysokou finanční 
náročnost byla vedením města zamítnuta. Přepracování 
projektu a snížení nákladů na polovinu, abychom zachovali 
záměr a kvalitu plánované rekonstrukce, nás stálo nemalé 
úsilí. Na tomto řešení všechny zúčastněné subjekty řízení 
vyjádřily písemný souhlas, včetně vedení odboru investic 
SMO. Doufejme tedy, že se podaří budovu sportovní haly 
v upravené verzi zrekonstruovat tak, aby opět sloužila ke 
svému účelu, k jakému byla před 40 lety postavena. Máme 
před sebou velký cíl a mnoho práce. Jsem optimista a věřím, 
že společným úsilím, dobrým vedením a hlavně za finanční 
podpory SMO se nám podaří projekt rekonstrukce haly zrea-
lizovat. Celý následující rok 2020 bude zcela jistě podobnými 
úkoly naplněn. 

Je mojí povinností poděkovat všem členům rady městské-
ho obvodu za spolupráci, bez nich by to asi nešlo.

Na závěr mého ohlédnutí za rokem, který se už chýlí 
ke konci si dovolím vám všem popřát krásné klidné svátky 
vánoční prožité v rodinném kruhu svých blízkých a do 
nastávajícího roku vám přeji hodně štěstí, zdraví, rodinnou 
pohodu a v osobním životě hodně spokojenosti.

starosta městského obvodu Pustkovec
Stanislav Pyš.

Vážení spoluobčané, 
v poslední době se množí stížnosti 

na ořez veřejné zeleně. Z těchto důvo-
dů, bych vás chtěl seznámit s pravidly 
pro údržbu a výsadbu keřů a stromů.

1. Pokud chci zasadit strom/keř na 
jiném než vlastním pozemku, musím 
mít souhlas majitele nebo správce po-
zemku. Na veřejném pozemku souhlas 
příslušného městského úřadu (souhlas 
by měl být písemný).

2. Při výsadbě stromu na vlastním 
pozemku je nutné dodržet občanský 
zákoník, který stanoví minimální 
vzdálenosti od hranice pozemku. 
Předejdete tak zbytečným problémům 
s majiteli sousedních pozemků při 
přesahu větví. Přesahují-li větve na 
sousední pozemek a vadí-li to majiteli 
sousedního pozemku, jste povinni tyto 
větve odstranit.

3. Při každé výsadbě, ať už na ve-
řejných tak i soukromých pozemcích je 
nutno se přesvědčit, zda v zamýšleném 
místě výsadby nejsou inženýrské sítě. 

V zemi kanalizace, plynové potrubí 
kabely apod., nad místem výsadby 
elektrické vedení apod. Předejdete tak 
zbytečným zklamáním, kdy v případě 
údržby nebo opravy těchto inže-
nýrských sítí bude nutno tuto zeleň 
odstranit.

4. Při ořezu přesahující zeleně 
v místě, kde ze soukromých pozemků 
zeleň přesahuje do veřejné komunikace 
(chodník, silnice), musí být ořez udělán 
tak, aby zeleň nezasahovala do profilu 
této komunikace. Zeleň nesmí bránit ve 
výhledu na tuto komunikaci. Rovněž 
nesmí bránit ve výhledu na světelná 
zařízení a dopravní značení. 

5. Častým nešvarem je také výsadba 
stromů a keřů na veřejnou plochu, za 
plot vlastního pozemku, tak aby za-
stínila výhled na soukromý pozemek. 
Tyto stromy a keře mohou být bez 
vašeho souhlasu odstraněny majitelem 
nebo správcem pozemku, na kterém 
se nachází.

Rudolf Škovran

Výsadba a ořez stromů

Stejně jako dosud, bude mít Ostrava 
jednu z nejnižších cen vody ze všech 
krajských měst ČR. Cena pro vodné 
a stočné bude oproti loňskému roku od 

1. 1. 2020 vyšší o 4.5%, avšak vlivem 
snížení sazby DPH na 10% k 1. 5. 2020 
se cena sníží:

Vodné a stočné v roce 2020

od 1. ledna 2020 od 1. května 2020

vodné: 41.08 Kč/m ³ vodné: 39.29 Kč/m³

stočné: 43.26 Kč/m³ stočné: 41.38 Kč/m³

celkem: 84.34 Kč/m³ celkem: 80.67 Kč/m³
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Po letních prázdninách jsme přivítali naše 
mladé odpočaté hasiče na pravidelných schůz-
kách. Jsme rádi, že se mezi dětmi objevily nové 
tváře. Do nové sezóny jsme vstoupili s družstvy 
přípravky, mladších a s dvěma družstvy starších. 
Schůzky jsou z kraje podzimu vždy ve středu 
a pátek a věnujeme je perné přípravě na závodní 
sezónu. Účastníme se celostátní hry Plamen 
a Ostravské ligy. Obě soutěže byly zahájeny 

branným závodem v požární všestrannosti, 
Ostravská liga ve Vratimově a Plamen v Heřma-
nicích. Na pozici rozhodčích se branného závodu 
zúčastnili i naši tři členové zásahové jednotky 
SDH Pustkovec. Ti cestou na závody poblíž Heř-
manic poskytli rychlou předlékařskou pomoc, 
přivolali záchranné složky a zajistili bezpečnost 
u místa dopravní nehody, kolem které náhodou 
projížděli. Velké díky tak patří Petru Liškovi, 
Jindřichu Šmerdovi ml. a Marku Muchovi. 

Začátkem listopadu děti stihly také tradiční 
pečení vánočních perníčků a jsou tak připraveny 
na Vánoce. Před sychravým podzimem našla naše 
dětská družstva útočiště v tělocvičně Základní 
školy K. Pokorného, kde pilně trénují a dovednost-
ní přípravu kombinují s přípravou fyzickou. 

Podzim se nesl i v duchu konce závodní sezó-
ny mužů. Družstvo mužů se pravidelně účastní 
seriálu závodů Moravskoslezské ligy v požár-
ním útoku, a taktéž jim patří díky za vzornou 
reprezentaci. Druhou říjnovou sobotu, jsme se 
u hasičské zbrojnice v Martinově setkali se členy 
z našeho tamního bratrského sboru a opět se 
rozpoutal nelítostný boj. Konalo se pravidelné 
klání MARPUS, tentokráte mimo jiné doved-

ností hasičských i nehasičských. Soutěžilo se 
také o nejlepší boršč vařený v kotlíku. Souboje 
se účastnily dva týmy Pustkovce a dva týmy 
Martinova. Výsledky snažení hodnotila porota 
složená z členů obou sborů. Jasným náskokem 
zvítězilo družstvo „Maminky“ z Pustkovce. 
K tomuto úspěchu blahopřejeme.

Naše zásahová jednotka se nadále zdokonaluje 
jak teoreticky, tak i prakticky na pravidelných ško-
leních. V září se někteří členové zásahové jednotky 
zúčastnili dvoudenního školení v Holčovicích. 
Zde si prakticky vyzkoušeli práci s čerpadly vody 
z řeky, práci se všemi agregáty ze zásahového vo-
zidla, práci s motorovou pilou, přechod nad volnou 
hloubkou, včetně záchrany a transportu osob přes 
ni, dále uzly, práci s lany či práci se zdravotnickou 

deskou. V sobotu 26. října proběhla soutěž zásaho-
vých jednotek v rámci ostravských sborů nazvaná 
Ostravská rallye. Tato soutěž není jen o rychlosti, 
ale o kombinaci rychlosti a použití správných, 
předepsaných úkonů při simulovaných zásazích. 
Tentokráte bylo pět stanovišť rozmístěných na úze-
mí Ostravy. U prvního stanoviště byl simulován 
lesní požár ve svahu nedaleko rybníka. Družstvo 
v početním stavu 1+3 mělo za úkol vytvořit 
dopravní vedení z rybníku a požár uhasit. Druhé 
stanoviště simulovalo požár nízké budovy. Zde 
bylo hlavní tématem použití dýchacího přístroje, 
jeho správná kompletace a průchod zakouřeným 
polygonem hasičské stanice Fifejdy. Na třetím 
stanovišti bylo zapotřebí postavit protipovodňovou 
hráz, která by přitékající vodu ohrožující garáže 
dopravního podniku svedla do nedalekého koryta 
potoka. Čtvrtý úsek simuloval pád stromu přes 
cestu se zraněním chodce. A konečně pátý úsek 
byl zaměřen na práci ve výškách a nad volnou 
hloubkou, kdy bylo cílem prokázat v praxi znalosti 
pro práci ve výškách. Neoddělitelnou součástí byly 
i písemné testy, které v průběhu dne musel vyplnit 
každý člen družstva. Naše družstvo se umístilo na 
konečném 3. místě, a to jen díky drobné technické 
závadě na čerpadle, kterou naše zručné družstvo 
v průběhu soutěže odstranilo.

Ani s blížící se zimou nezahálíme. V sobotu 
18. ledna 2020 proběhne od 16.00 hodin v sále 
obecního úřadu Pustkovec výroční valná hroma-
da SDH Pustkovec, kam tímto zveme všechny 
členy SDH Pustkovec. V sobotu 22. února 2020 
proběhne Kozelkový průvod obcí.

Více fotek a informací o činnostech SDH 
Pustkovec můžete najít na internetových 
stránkách sdh.pustkovec.cz a na Facebooku: @
hasicipustkovec.

Závěrem mi dovolte, abych jménem Sboru 
dobrovolných hasičů v Pustkovci, popřál všem 
občanům Pustkovce příjemné a klidné prožití 
Vánoc, hodně zdraví a úspěchů v roce 2020.

Pavel Tichý
Starosta SDH Pustkovec

Pustkovečtí hasiči nezahálejí

Hlavní událostí podzimu, celé-
ho roku, desetiletí a možná i století 
bylo pro nás slavnostní přestři-
žení pásky nové budovy hasičské 
zbrojnice. Akce byla uspořádána 
5. října 2019 jako poděkování všem, 
kteří se jakkoli podíleli na této nové 
stavbě, ať už šlo o finanční, morální 
nebo technickou podporou a samo-
zřejmě jako poděkování městskému 
obvodu Pustkovec a všem jeho ob-
čanům. Stavba vznikla za finanční 
účasti města, Moravskoslezské-
ho kraje, generálního ředitelství 
Hasičského záchranného sboru 
a městského obvodu Pustkovec. 
Akce začala hned poté, co v pravé 
poledne dozněly zvony kostela. 
Průvod hasičů ve vycházkových 

uniformách doprovázené mladou 
generací, šel za doprovodu hudby 
od staré hasičské zbrojnice k té 
nové. Tam jsme již za účasti členů 
SDH Pustkovec, občanů Pustkovce 
a dalších našich příznivců mohli 

přihlížet slavnostnímu přestři-
žení pásky. Samotný akt proběhl 
za přítomnosti primátora města 
Ostravy Tomáše Macury, náměst-
kyně primátora Zuzany Bajgarové, 
ředitele Hasičského záchranného 

sboru Moravskoslezského kraje 
Vladimíra Vlčka, starosty měst-
ského obvodu Pustkovec Stanislava 
Pyše, starosty Sboru dobrovolných 
hasičů Pustkovec Pavla Tichého 
a velitele Sboru dobrovolných 
hasičů Pustkovec Martina Kusyna. 
Pro všechny zájemce následovala 
prohlídka nové budovy hasičské 
zbrojnice a za doprovodu kapely 
z Polanky bylo připraveno i bohaté 
pohoštění. Všem zúčastněným veli-
ce děkujeme za vyjádřenou přízeň. 
Nyní za přispění statutárního měs-
ta Ostravy a ve spolupráci s měst-
ským obvodem Pustkovec pilně 
pracujeme na vybavení budovy.

Pavel Tichý
Starosta SDH Pustkovec

Hasičský záchranný sbor v Pustkovci  
má novou zbrojnici
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Nástup v dubnu 2020 ! Rádi pomá-
háte lidem a chtěli byste přispět k tomu, 
aby se občané a návštěvníci cítili 
v Ostravě lépe a bezpečněji? Staňte se 
strážníkem Městské policie Ostrava!

Předpokladem pro práci strážníka 
je státní občanství ČR, plnoletost, 
středoškolské vzdělání ukončené 

maturitou, bezúhonnost, spolehlivost 
a zdravotní způsobilost.

Termín nástupu do rekvalifikační-
ho kurzu je 1. dubna 2020. Veškeré 
informace o průběhu výběrového 
řízení a další informace k pracovní 
pozici naleznete na našich webových 
stránkách www.mpostrava.cz.

Zprávy městské policie

Projekt: „BEZPEČNĚ DOMA A NA ULICI“

Tento projekt vznikl na základě dlouholetých zkuše-
ností strážníků Městské policie Ostrava. Je zaměřen na 
věkovou kategorii seniorů s cílem zvýšit jejich bezpečí 
a to nejen doma, ale i na ulici.

Z finanční dotace statutárního města Ostrava, jenž 
hradí tento projekt, byly zakoupeny bezpečnostní řetízky 
a panoramatické kukátka – důležité elementy, které vedou 
k posílení vědomí bezpečí obyvatel ve svých domácnos-
tech. Dále byly pořízeny „Senior linky“ – které pomáhají 
osamělým osobám doma při přivolání záchranného sys-
tému. Ať už z důvodu zdravotních komplikací, tak i z pří-
činy obtěžování cizími lidmi. Důležitou součástí tohoto 
projektu bylo zpracovat preventivní materiál pro seniory, 
k upevnění bezpečnostních návyků k předcházení rizikům 
stát se obětí trestné činnosti. Tento materiál bude seniorům 
předáván jak u instalace jednotlivých zabezpečovacích 
prvků, tak i během každodenních setkáních se strážníky 
i asistenty prevence kriminality na ulici.

Podmínkou montáže výše uvedených bezpečnostních 
prvků jako jsou bezpečnostní řetízky na dveře nebo 
panoramatická kukátka, je věk žadatele vyšší 60 let. 
Zájemci mohou kontaktovat pracoviště úseku prevence 
a propagace, na telefonním čísle 720 735 125, kde získají 
bližší informace k možnostem instalace bezpečnostních 
prvků.

Městská policie Ostrava  
vybírá nové strážníky 

Období Vánoc nebývá jenom ve 
znamení sváteční pohody. Je spojeno 
také s větším množstvím návštěvníků 
v obchodních a nákupních centrech. 
Strážníci proto pro letošní rok opět 
připravili preventivně-bezpečnostní 
opatření.

Hlídky se více zaměří na místa 
s větší koncentrací osob. Mezi ty 
patří okolí obchodních a nákupních 
center, místa konání vánočních trhů 
i přilehlá parkoviště. Opatření potrvá 
od pátku 29. listopadu 2019 až do 
Štědrého dne.

Zároveň se, jako každoročně, bu-
dou strážníci v tomto období podílet 
na kampani, týkající se bezpečného 
nakupování a parkování. Ve vybra-
ných nákupních centrech budou stráž-
níci společně s policisty informovat 
návštěvníky o možnostech ochrany 
před trestnou činností v souvislosti 
s předvánočním nakupováním. Ná-
vštěvníci se budou moci dozvědět, 
jak bezpečně nakupovat, parkovat, 
provést výběr z bankomatu nebo 
jak postupovat, když se stanou obětí 
trestného činu.

Městská policie Ostrava posiluje  
v předvánočním období výkon služby

Veřejná sbírka pro Diakonii Broumov

Dne 24. října 2019 proběhla na louce u kostela 
Drakiáda. Počasí bylo slunečné, téměř bez-
větří, ale nikomu to nevadilo. Všichni byli tak 
zapálení, že draci létali vítr nevítr. Děkujeme 
všem milým dětem, které za námi přišly, 
šikovným rodičům, kteří pomáhali s rozmo-
táváním draků i na startovací čáře.

Martina Sikorová
Občané pro Pustkovec

Výlov rybníka 
Podzimním výlovem Pustkoveckého 

rybníka je tradičním vyvrcholením rybářské 
práce ČRS, místní organizace Ostrava.

Za brzkých ranních hodin krásného 
podzimního dne 20. října začalo vypouštění 
vodní hladiny, tzv. strojení rybníka. Na tento 
okamžik plný očekávání 

jaké bohatství letos nádrž vydá s netrpěli-
vostí přihlížela parta rybářských nadšenců. Se 
snižující se hladinou postupně všem zúčast-
něným na hrázi 

vystupoval na tvářích úsměv, který pro-
zrazoval, že celoroční starost o rybí obsádku 
bude odměněna.

Celkově se z rybníka slovilo na 7q ryb, 
převážně kaprů a amurů. Ty byly následně 
vysazeny do rybářských revírů v okolí.

Václav Sklenář
předseda výboru ČRS místní organizace Ostrava

Ve dnech 20. až 22. listopadu 2019 se 
uskutečnila humanitární sbírka – pro Diakonii 
Broumov. Jedná se o dobrovolné, nezávislé, 
necírkevní a nepolitické sdružení, sdružující 
odbornou i laickou veřejnost v oblasti posky-
tování materiální pomoci sociálně potřebným 
lidem bez ohledu na rasu národnost, státní 
příslušnost, víru či politický názor pro osoby, 
které se ocitly v tíživé životní situaci

Zahrádkářky se zapojily do organizace 
a pomáhaly přebírat tašky doneseného šactva 
a dalších domácích potřeb, které ukládaly do 
větších krabic pro snadnější nakládání do ná-
kladních aut. Diakonie si odvezla asi 50 krabic 
a pytlů. Dalších 15 krabice bylo připraveno 
v chodbě školy u kostela. Děkujeme všem, 
kteří tuto sbírku podpořili.

E. Chodurová – Zahrádkáři Pustkovec

Drakiáda v Pustkovci
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 V době adventu se i letos v kostele Sv. Cy-
rila a Metoděje koná mnoho koncertů podpo-
rující charitativní a neziskové organizace. 24. 
listopadu proběhl benefiční gospelový koncert 
na němž vystoupili Family Gospel Ostrava 
a Keep Smiling Gospel Orlová, ve prospěch 
dětí se spinální muskulární atrofií. V Ostravě 
se stejně jako v loňském roce vybralo nejvíce 
finančních příspěvků ze všech měst – téměř 
35 tisíc korun. 1. prosince představili svůj 
repertoár zpěváci pustkovecké farnosti, kteří 

věnovali výtěžek z koncertu společnosti Bénin 
Santé. Několikrát v prosinci zazpívali žáci ZŠ 
J. Valčíka, a v pátek 13. vystoupil v kostele mu-
zikálový zpěvák Radim Schwab. A konečně 7. 
ledna zveme na Tříkrálový koncert na němž 
vystoupí Pavel Helan a Ostravský dětský sbor, 
dobrovolné vstupné bude věnováno ostravské 
Charitě. A v tomtéž týdnu 9. ledna se v kostele 
sv. Cyrila a Metoděje uskuteční novoroční 
koncert s Magdou Malou a Bohušem Matušem, 
na který také srdečně zveme. -red-

Advent v kostele Cyrila a Metoděje

Papežské 
misijní dílo dětí

V neděli odpoledne 24. listopadu proběhla 
misijní dílna, při níž se sešlo okolo 20 dětí. 
Při spokojené a radostné atmosféře vytvořily 
krásné výrobky, které byly prodávány po mši 
8. prosince. Výtěžek z prodeje byl věnován 
misiím.

Uctění památky 
zesnulých

V „dušičkovém týdnu“ pozvala farnost 
Pustkovec občany k malé vzpomínce na

naše zemřelé na bývalý pustkovecký 
hřbitov, do parku za zdravotním střediskem 
(nyní část 7. obvodu Poruby). Vzpomínkové 
akce v parku se dne 6. 11. 2019 zúčastnilo 
mnoho dětí, které s rozsvícenými lucernič-
kami v průvodu přešly od kostela Sv. Cyrila 
a Metoděje na bývalý hřbitov. Úřad měst-
ského obvodu zajistil městskou policii, která 
bezpečně převedla děti a další účastníky přes 
obě frekventované silnice. Pietní místo bylo 
upravené a uklízené. Vedle desky na malém 
bludném kameni byla položena kytice a roz-
svíceny svíčky.

E. Chodurová

V neděli 10. 11. 2019 přivítali pra-
voslavní věřící z Pustkovce vladyku 
Izaiáše, biskupa-vikáře Olomoucko-
brněnské eparchie, který přijel, aby 
posvětil místní svatostánek. Pravo-
slavná církev začala od konce října 
roku 2003 využívat kapli svatých 
Andělů strážných, která poněkud 
osiřela po výstavbě kostela sv. Cyrila 
a Metoděje. Z počátku se jednalo 
o bezplatnou výpůjčku, která byla ze 
strany římskokatolické církve velmi 
velkorysá. Kdo vám dnes jen „z pou-
hého pochopení“ dá něco zadarmo, 
že? Otec Pavel Moravec, předchozí 
duchovní správce katolické farnosti, dokon-
ce nic nenamítal proti tomu, aby byl v kapli 
instalován ikonostas, tj. stěna oddělující 

kněžiště od chrámové lodi. Tím získala kaple 
jasně východní liturgický charakter. Nic-
méně i přes všechno pochopení a vstřícnost 
katolické církve jako majitelky objektu rostla 
v místních pravoslavných pochopitelná tužba 
mít něco opravdu svého. Díky štědrosti ep-
archiálního úřadu v Olomouci si mohli kapli 
v roce 2016 koupit. Zde se je nutno zmínit 
současného katolického duchovního správce 
v Pustkovci otce Vladimíra Ziffra, bez jehož 
kladné reakce by ke koupi kaple nemohlo 
dojít. Koncem srpna roku 2017 byl posvěcen 
nový oltářní stůl, do něhož byly uloženy 
ostatky svatých mučedníku. Teprve po dalších 
úpravách, mezi něž patří například přístavba 
s mozaikou a malou cibulovitou kupolí na 
vchodem do kaple, mohla být kaple posvě-
cena. A to stalo v právě v neděli 10. 11. 2019. 
Biskup Izaiáš pomazal stěny chrámu svatým 
křižmem, pokropil chrám svěcenou vodou 
a pronesl modlitby za posvěcení a ochranu 
této kaple, v níž se pravoslavní věřící v neděli 
a o svátcích setkávají s Bohem a přinášejí mu 
své chvály a prosby. Protože v pravoslavném 
liturgickém kalendáři není žádný svátek 
vyhrazený andělům strážným, slaví pust-
kovečtí pravoslavní svůj chrámový svátek 
8. listopadu, na kdy připadá svátek nazvaný 
Sbor archanděla Michaela a všech nebeských 
beztělesných mocností. Jinak řečeno je to 
svátek všech andělů.

 Miroslav Kudla
duchovní správce Pravoslavné církevní obce 

Ostrava-Pustkovec

Bohoslužby  
v kapli  

svatých Andělů strážných
 sobota 21. 12. 2019 

velká večerní 17:00
 neděle 22. 11. 2019 
svatá liturgie v 9:00
 úterý 24. 12. 2019 
svatá liturgie v 9:00
 středa 25. 12. 2019 
svatá liturgie v 9:00
 neděle 29. 12. 2019 
svatá liturgie v 9:00

Vánoční 
bohoslužby  

v kostele Cyrila a Metoděje 
Pustkovci
 Úterý 24. 12.: 

15.30 – mše svatá pro rodiny s dětmi
22.00 – mše svatá půlnoční

 Středa 25. 12. a čtvrtek 26. 12.: 
7. 30 – mše svatá
9.00 – mše svatá

 Neděle 29. 12.: 
7.30 – mše svatá
9.00 – mše svatá
19.00 – mše svatá

 Středa 1. 1. 2020:  
7.30 – mše svatá
9.00 – mše svatá

Adventní 
věnce

Na faře římskokatolické církve v Pust-
kovci 30. listopadu od 9 hodin vyráběly 
šikovné ruce dětí i dospělých adventní 
věnce. V kavárně kostela se sešly pustko-
vecké ženy, které se připojili k přítomným 
dětem a za malý příspěvek obdržely věnce 
ze slámy, ty s pomocí zkušených zahradnic 
nazdobily větvičkami a ozdobily svíčkami. 
Asi na padesát věnců potom rozložily ke 
svěcení, na schody u oltáře v kostele jako 
pestrý koberec v různobarevných barvách 
ozdob a svíček.  -red-

POSVĚCENÍ KAPLE SVATÝCH 
ANDĚLŮ STRÁŽNÝCH
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Kozelek  1958 �

V říjnu uplynulo 50 let od úmrtí Valentina 
Držkovice. (*10. 2. 1888 Velká Polom – 
† 27. 10. 1969 Opava). Českého malíře, 
zakladatele sociální malby na Ostravsku, 
ilustrátora Bezručových básní, předsedy 
Sdružení umělců slezských. Ačkoliv vystudo-
val teologii a roku 1911 byl dokonce vysvěcen 
na kněze, pokračoval dál ve studiích malby 
a grafiky na vídeňské akademii. Několik let 
strávil na studijním pobytu v Paříži, odtud 
jsou jeho kresby zvířat z pařížské zoo. Po 
návratu domů se věnoval figurální malbě. 
Obrazy rodičů, sběračky brambor, hráčů 

u karetního stolu jsme vystavili před léty 
na úspěšné výstavě v sále obecního úřadu 
v Pustkovci.

Členové letopisecké komise navštívili 
ve Velké Polomi hrob Valentina Držkovice, 
o který se vzorně starají spolu s rodinou 
i pracovníci obecního úřadu v Polomi. Ne-
daleko hrobu u hřbitovní zdi je nádherná 
vzrostlá lípa, která se umístila v soutěži Strom 
roku 2007.

V souvislost s Valentinem Držkovicem si 
připomínáme také výročí dalšího význam-
ného občana Jana Rohla, jenž byl malířův 
přítel. Od smrti Jana Rohla uběhlo v prosinci 
30 let. Narodil se v Pustkovci dne 9. 2. 1909 
a postupně se stal spisovatelem, osvětovým 
a vlastivědným pracovníkem a učitelem. Stál 
u zrodu Slezského studijního ústavu v Opavě, 
ve kterém vykonával funkci tajemníka. Poté 
byl redaktorem čtvrtletníku Radostná země. 
V roce 1954 byl jmenován ředitelem Krajské 
lidové knihovny v Ostravě a od roku 1961 
vykonával funkci podnikového kronikáře 
Vítkovických železáren. Jeho literární a ná-
rodopisná tvorba byla zaměřena na regionální 
problematiku, hornictví, významné osobnosti 
Slezska nebo dělnické hnutí na Ostravsku. 
V době, kdy už Jan Rohel v Pustkovci ne-
bydlel, sepsal knihu o historii Pustkovce 
s názvem „Pustkovec ve vzpomínkách ro-
dáků“. V roce 2015 byla na budově obecního 
úřadu odhalena Janu Rohlovi pamětní deska. 

Z jeho díla si připomeňme např. Hornický 
humor 1953 – Barbora šedesátiletá 1969 – 
Havíři před tváří boží 1944 – Sbírka pohádek 

a pověstí o havířích na Ostravsku. O prvním 
havíři Prokopovi, který pomohl Pánubohu 
čerta porazit, o krásné Maryčce, do které se 
zamiloval pán zemských hlubin. Ta nejhezčí 
je o koníkovi a pětilisté růži, symbolech 
na městském znaku Ostravy. Dále Říkadla 
z uhlí 1946 – Černý kahan 1974 – Bojovníci 
z Karlovy huti 1950 – Slezský malíř 1948 – 
S Augustinem Handzlem sochařem horníků 
1959 – Z domova Viléma Závady 1959 – Dar-
kovské prameny 1968 Zemřel 18. 12. 1989 
v Ostravě. E. Chodurová

Letopisecká komise  
přeje občanům 

Pustkovce krásné 
prožití Vánoc 

v kouzelné atmosféře 
nezapomenutelných 

tradic.

Zvyky a pověry předků lid v paměti udr-
žuje jednak z úcty k nim, jednak také, že jim 
zvláště nejstarší generace věří. Z pověr se za-
chovala pověst o fajermanovi, jak ji stařenka 
T. Šajnarová vykládala- zaznamenal František 
Myslivec z Dolní Lhoty v dialektu.

Jednej robě se utopil chlop. Roba byla 
cela neščasna, bo něbyl zaopatřeny. Lude ji 
povědali, že muši moc řikač, aby jeji chlop 
něpřišel do pekla. Tu raz v noci se ji postavil 
na oči a pravil ji, že mu ma přiněšč putňu 
a kluky, aby much nošič vodu z velkej řeky do 
malej, ež by se mohli lude v obuch topič. Roba 
kupila nove putně i kluky a šla o pulnoci na 
křižovatku. Tam se šedla pod křiž a čekala. 
Tu viděla na chodniku světlo. Když se k ni 
přibližilo, uviděla same umrlce. První šli či, 
co palili chalupy a měli v rukoch došky, které 
hořely. Za nimi šli vrazi. Každy měl v ruce nuš. 

Za tyma šli oběšelci a každy měl kus provazu. 
Na koncu šli utopenci. Každy měl na rameně 
kluky a tych putně s vodum. Poslední šel jeji 
chlop. Jak uvidžel putňu a kluky, vzal jich, 
na robu se ani nepodžival a šel dalej. Umrlci 
šli na krchov, tam skakali a tancovali. Když 
kokot zakokrhal, všeci se stračili. Roba se tak 
vylekala, že už němohla do dom zajišť a rano 
ju lude, keři šli do kostela, našli mrtvu.

Stařenka teš uměla vypravjač, jak kdyši šel 
chlop s dvuma robama na jitřňu …

Z obyčejů se zachoval u nás tzv. Kozelek, 
který připadá na konec masopustu na pondělí 
před Popeleční středou. V tento den se jeden 
mládenec nastrojí za kozla, druhý za medvě-
da. Děvčata se nastrojí za cikánky, Akce se 
zúčastní často ženatí muži a vdané ženy. Muži 
utvoří kapelu sestávající obyčejně ze dua hous-
lí, trubky a basy. Celá společnost jde dům od 

domu a zatímco hudebníci vyhrávají, cikánky 
vybírají od domácích dary buď naturální nebo 
peněžní. Večer se koná taneční zábava. Ze 
sebraných vajec a slaniny se připraví vaječina, 
kterou se přítomní hostí. V noci kolem 11 hodin 
se postaví stůl uprostřed sálu s likéry. Každý 
tančící musí u stolu svou tanečnici počastovat. 
O půlnoci Kozelek končí.

Paměti Josefa Kupky, pustkoveckého 
kronikáře od 1. ledna 1950

Vzpomínali jsme na pustkovecké občany

Pověry a zvyky dávno minulé

Kozelek  1986 �Kozelek 2018 �
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Městská část Pustkovec je 
výraznou ostravskou lokalitou 
a z hlediska aglomerace zá-
stavby nese zcela zřejmé prvky 
samostatné obce. Od doby, kdy 
se Pustkovec stal jednou z měst-
ských částí Ostravy nebyl jeho 
urbanismus řešen ani z hledis-
ka historického kontextu, ani 
specifičnosti, kterou by si tato 
lokalita jistě zasloužila. V této 
souvislosti pustkovečtí zastupite-
lé oslovili studenty architektury 
VŠB, kteří věnovali nemalé úsilí 
k vypracování projektu, jenž by 
urbanisticky sjednotil ráz obce. 
Studenti stavěli svůj projekt na 
podkladě místotvorných prvků 
architektury, přírodních zdrojů 
a historického dědictví. Vypra-
covali pro občany Pustkovce 

urbanistickou koncepci, která řeší 
sjednocení veřejného prostoru 
a jeho zkvalitnění pro aktivní 
využití.

Studenti lokalitu důkladně 
prozkoumali, udělali rešerše, aby 
projektem podtrhly atmosféru 
a detaily lokality. Analýza zís-
kaných podkladů poukázala na 
několik strategických míst, které 
se mohou stát základem identity 
obce. Upozornili na to, že změny 
vedoucí k posílení tohoto záměru 
by se mohly odvíjet od prvků: pě-
ších tras, zelených koridorů, vod-
ních „koridorů“ a vodních ploch 
nebo historických a kulturních 
míst. Na podkladě tohoto plánu 
vzniklo několik tras: trasa vody, 
historická trasa a studentská tra-
sa ke kolejím VŠB a nechyběla 
ani trasa Pustkoveckého přeletu 
pro závody horských kol. Na 
trase projektovali krátké, prudké 

výjezdy, hravé zatáčky, sjezdy, 
umělé překážky a schody.

 Navržený projekt také počítá 
s obnovou pustkoveckého potoka, 
který obcí kdysi vedl, a který je 
v současné době zatrubněn, jeho 

údolí zarůstá náletová zeleň. 
S prameny, které nyní nejsou 
vidět, je počítáno ve fontánách, 
jezírkách nebo malých vodních 
plochách. Obnovením historické 
trasy by měla vzniknout nová 

zóna pro pěší propojující horní 
část Pustkovce s parkem a spor-
tovním areálem. Místo, kde by 
mohl vzniknout hlavní prostor 
setkávání a veřejného života obce 
projekt zdařile řeší v okolí budovy 
staré školy, v níž nyní sídlí Úřad 
městského obvodu Pustkovec. Po-
dobný potenciál mladí urbanisté 
našli i v prostoru před bývalou 
hasičskou zbrojnicí, která si žádá 
zásadní úpravu uličního profilu. 
Stejně jako na celé ulici, i zde 
chybí chodníkové trasy, které 
studenti vylepšili odpočinkovou 
zónou u pomníků.

Svůj projekt studenti VŠB 
představili na veřejné prezentaci 
konané v budově Úřadu městské-
ho obvodu Pustkovec 4. 12. 2019.
 -dej-
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Urbanistická studie veřejného prostoru  
studentů VŠB pro Pustkovec

Nádvoří staré školy dnešního úřadu. �

Úprava parku. � Sportovní dvůr. �

Funkční členění parku. �


